
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

  
Bemærkninger til budget 2024 samt til overslagsårene                             
for ældreområdet i Haderslev Kommune.   
 
Seniorrådet ønsker, at Værdighedspolitikken bør være integreret og omdrejningspunkt for arbejdet med 
udarbejdelsen af budgettet på ældreområdet i Haderslev Kommune.   
 
Seniorrådet har følgende bemærkninger til budget 2024 samt til overslagsårene for ældreområdet i 
Haderslev Kommune:   
 

• Seniorrådet er meget bekymret for den demografiske udvikling på området i de kommende år. Vi 
ser det imidlertid ikke som noget negativt, at gruppen +80årige stiger. Vi ønsker dog, at 
kommunen forsat har stor fokus på, at der er tid til omsorg og pleje. Udgiften til den almindelige 
ældrepleje må være stigende. Seniorrådet ser ikke, at de stigende udgifter kan finansieres 
indenfor området og ønsker derfor, at der tilføjes ekstra midler til kerneopgaven. 

 
• Seniorrådet undrer sig over, at der ikke investeres flere midler i ”Forebyggende Hjemmebesøg”   

 
• Seniorrådet ser positivt på, at der arbejdes for, at der oprettes sundhedstilbud i Gram, bedre 

træning af ældre og oprettelsen af 8 aflastningspladser i de 3 centerbyer. Seniorrådet ser også 
gerne etablering af terapibassin igangsættes hurtigst muligt, grundet en stigning af mennesker 
med kroniske lidelser. Dette er øget igennem de seneste år. Seniorrådet henviser til rapporten: 
“Hvordan har du det?” 

 
• Seniorrådet ser også gerne etablering af et terapibassin igangsættes hurtigst muligt grundet 

stigning af mennesker med kroniske lidelser de seneste år. 
 

• Sundhedstilbud til mennesker med en kronisk sygdom bør også omfatte underernæring og 
væskemangel for at hindre en dyr genindlæggelse på sygehus. 

 
• 80-90-100 senioraftaler i forhold til rekruttering, ser Seniorrådet positivt på. 

 
• Seniorrådet ser med tilfredshed på, at der lempes på visitationskriterier til ældreboliger. 

Seniorrådet ser også gerne, at de almindelige kriterier til en plejehjemsbolig ændres.  
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• Seniorrådet ser positivt på videreudvikling af ”Plejehjem i eget Hjem”. Vi mener, at det forsat skal 
være i samarbejde med borger og de pårørende. Vi skal være opmærksomme på, at såfremt en 
plejehjemsplads ønskes, skal dette imødekommes. Vælger borgeren ”Plejehjem i eget Hjem” bør 
der være ekstra fokus på fagpersonale med empati, pædagogiske- og faglige kompetencer.  

 
• Seniorrådet ser positivt på forebyggelse gennem digital træning og aktiviteter til alle borgere i 

Haderslev kommune, hvis man samtidig er opmærksom på, at vi har en stor gruppe borgere som 
ikke evner dette. 

 
• Der bør i budgettet afsættes midler til pårørende. Pårørende bør udgøre et selvstændigt emne, 

såfremt man ønsker, at pårørende fremadrettet skal være en vigtig samarbejdspartner. Pårørende 
skal inddrages med respekt og skal hjælpes og guides, således at den pårørende kan leve et så 
normalt liv som muligt. 
 

• Hjort Lorenzen: Seniorrådet ser positivt på, at centret overvejes genåbnet til gavn for en voksende 
antal +80årige og et øget pres på tildeling af plejehjemsboliger de kommende år. 

 
• Generelt ønsker Seniorrådet, at der afsættes flere midler til ældreområdet for at imødekomme 

Værdighedspolitikken, men også for at opretholde vores velfærd.  
 
 
Venlig hilsen 
Seniorrådet 
Formand Asta Freund 
Den 18. september 2023 
 

 

 


